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Grammar Reference
Hello 
A folyamatos és egyszerű jelen igeidők

egyszerű jelen igeidő
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
don’t

doesn’t
don’t

KÉRDŐ ALAK

folyamatos jelen igeidő
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
‘m not

isn’t
aren’t

KÉRDŐ ALAK

Az egyszerű jelen igeidőt használjuk:
• állandó állapotokra.

Ben lives in London. Ben Londonban él.
• rendszeresen előforduló szokások vagy cselekedetek 

kifejezésére.

reggelizünk.
• általános igazságokra.

A Föld a nap körül forog.
• menetrend, órarend szerint zajló történésekhez.

The train leaves at 9 o’clock. A vonat 9 órakor indul.

A folyamatos jelen igeidőt használjuk:
• átmeneti állapotokra.

I’m taking driving lessons this 
hónapban vezetni tanulok.

• a beszéd pillanatában bekövetkező cselekvésekre.

• a közeli, biztos jövőben történő cselekvésekhez.
We’re flying to Zanzibar tonight. Ma este Zanzibárba 
repülünk.

Időhatározók
Egyszerű jelen

Statív, állapotleíró igék
Az alábbi igéket nem használjuk folyamatos igeidőkben:

• see, hear, smell, etc.
• like, love, hate, want, need, etc.
• think, understand, know, etc.
• be, 

A statív igék egy része folyamatos igeidőkben 
használható, de eltérő jelentéssel.

I’m seeing my doctor tomorrow.

I’m thinking of buying a car.
Autó vásárláson 

She’s having a shower at the moment.
Éppen zuhanyzik.

A melléknevek és határozók közép és felsőfoka

melléknevek
A mondatban a főnevek elé kerülnek, és nincs többes 
számú alakjuk. Ha nem követi őket főnév, akkor nem áll 
előttük névelő.
She’s a beautiful girl. Ő egy gyönyörű lány.

Ez a kerékpár zöld.
határozók
Melléknevekből “Hogyan?” kérdésre válaszoló 
határozókat képezhetünk.
Legtöbb esetben a 
melléknév végére 
kerül
Ha a melléknév 
mássalhangzó+y
végződik, akkor az y i
változik. 
le végződésű 

melléknevek esetén az 

Rendhagyó melléknév határozó párok
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• Amikor összehasonlítunk két tárgyat, embert, fogalmat 
egymással, a, középfokot használjuk. A mellékneveket és 
határozószavakat általában than követi.

• A melléknevek és határozószók felsőfokát használjuk, 
amikor egy személyt, állatot vagy dolgot több azonos 
fajtával hasonlítunk össze. A melléknevek és 
határozószavak előtt ebben az esetben mindig határozott 
névelő áll, és gyakran az of vagy in elöljárószók követik 
őket.

Mindegyik egy szótagú, 
és a legtöbb két 
szótagú melléknév 
esetén az er és 
képzőt használjuk:
Három vagy több 
szótagú melléknevek 
esetében a fokozás a 
more + melléknév / 
most + melléknév 
képzéssel történik:

Minden egyszótagos 
határozószó és 

– –
–

A két vagy több szótagú 
határozószavak:
more + határozószó / 
most + határozószó

Rendhagyó fokozás
középfok felsőfok

Egyéb összehasonlítási formák
• less + melléknév/határozószó + than

Kelly is less beautiful than Sheila. Kelly kevésbé szép, 

her sister. Fiona kevésbé 
óvatosan vezet, mint a nővére.

• the least + melléknév/határozószó + of/in

the least interesting subject of all. A földrajz kevésbé 
érdekes, mint a történelem, de a matematika
legkevésbé érdekes tárgy.

• as + melléknév/határozószó + as
Kelly olyan gyönyörű, mint 

rettenetesen táncol, mint a nővére.
• melléknév/határozószó + as

Kelly isn’t as tall as Sheila. Kelly nem olyan magas, mint 

Fiona doesn’t dance as terribly as her sister. Fiona nem 
táncol olyan szörnyen, mint a nővére.

Module 1 

Befejezett jelen igeidő

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
haven’t
hasn’t

haven’t
KÉRDŐ ALAK

Rendhagyó igék táblázata

igeidő használata:
• Olyan múltban történt cselekvések, történések esetén 

használjuk, amelyekhez nem kötődik konkrét időpont.
I’ve visited the National History Museum, so I don’t want 
to go there again. Már voltam a Természettudományi 
Múzeumban.  Nem 

• Olyan múltban történt cselekvések, történések esetén, 
melyek a jelenre hatással vannak.
Look! Jerry has broken his leg! Nézd! Jerry eltörte a lábát!

• cselekvések esetén, amelyek éppen csak 
befejeződtek (just – épp most
I’m tired! I’ve just finished my homework. Fáradt vagyok! 
Épp most fejeztem be a házi feladatomat.

Gyakori időhatározók

• jelentése: elment, és még mindig ott 

Lisa has gone to the supermarket. (She’s still there.) 
Lisa elment a boltba. (Még most is ott van)

• jelentése: elment valahová/volt 
valahol, és már visszaért.
Lisa has been to Barcelona. (Now she’s back.) Lisa már 
volt Barcelonában. (És most nincs ott).
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A befejezett jelen és egyszerű múlt igeidők

Egyszerű múlt
• múltban 

történt cselekvések, 
történések esetén, 

kötődik konkrét 
időpont.

Már voltam Rómában.
• az alábbi 

időhatározókkal:

• atározott 
múltban történt cselekvés 
esetén

voltam Rómában.
• az alábbi időhatározókkal:

igeidő

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
haven’t been working
hasn’t been working

haven’t been working
KÉRDŐ ALAK

• igeidő
+ főige ing végződéssel alkotjuk.

használjuk:
• a múltban elkezdődött és a jelenig tartó cselekvésekre.

Több mint két órája szörföznek a neten.
• olyan cselekedetekre, amelyek egy ideig a múltban 

történtek, és esetleg befejeződtek, de eredményeik a 
jelenben nyilvánvalóak.
He’s very tired. He’s been working all day.
fáradt. Egész nap dolgozott.

időhatározók

igeidők

A befejezett jelen igeidőt használjuk:
• Egy cselekvés eredményének hangsúlyozására.

már írt 10.30 óta.

A folyamatos befejezett jelen igeidőt használjuk:
• Egy cselekvés időtartamának hangsúlyozására.

már 10.30 óta í

• Befejezett és befejezett folyamatos igeidőkkel gyakran 
használatosak.

időtartam
A cselekvés 
időtartamára 

I’ve had this

Hat éve van 
gyűjtemény.

Since + idő
Arra az időpontra 

cselekvés 
elkezdődött

I’ve had this

2016 óta van 
gyűjteményem.

since + egyszerű 
múlt
Mellékmondat előtt 
is állhat, a cselekvés 
kezdetése utalva.

Anna négy filmben 
szerepelt, mióta színésznő 

Eredményhatározói mellékmondatok

gy cselekvés vagy következtetés eredményének kifejezésére 
használjuk.
• melléknév/határozószó 

Annyira unatkozott (hogy) a film vége előtt elment.
• melléknév főnév 

forró nap volt, hogy mindannyian elmentünk úszni.

Module 2 

Folyamatos múlt igeidő

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
wasn’t working

weren’t working
KÉRDŐ ALAK

folyamatos múlt igeidőt használjuk:
• meghatározott múlt időben éppen, folyamatosan 

történt cselekvés kifejezésére
I was watching TV at 7 o’clock yesterday evening. Tegnap 
7 órakor éppen tévét néztem.

• Történetmesélés hátterét lefestve

erdőben sétált, és esett az eső.
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• Olyan cselekvések, események leírásakor, melyek egy 
időben, egymással párhuzamosan hosszabb időn keresztül 
történtek. 
While I was watching TV, my mother was cooking. Míg én 
tévéztem, anyukám főzött.

Egyszerű és folyamatos múlt igeidők
Időhatározói mellékmondatok (when, while, as 

• Egy mondaton belül akkor használjuk a két igeidőt, amikor 
egy rövidebb cselekvés vagy történés közbeszakított egy 
hosszabbat. A hosszabb cselekvés folyamatos múlt, a 
rövidebb egyszerű múlt.
haszáljuk a és 
While I was driving, I saw a cat in the street. Miközben 
vezettem, megláttam egy macskát az úton.
I was sleeping when the telephone rang. Éppen aludtam, 

az egyszerű múlttal használjuk.

Amint megláttam a kutyát, futni kezdtem.

“ugye?” kérdés

Rövid utókérdés a kérdőmondat végén. Használjuk ezeket:
• 
• amikor azt szeretnénk, hogy a másik személy 

egyetértsen velünk.

Rövid kérdéseket képezünk a mondat végén segéd
modális igével és az alannyal azonos személyben lévő 
személyes névmással.

You couldn't see her, could you? Nem láttad őt, ugye?

• Amikor a főmondat igéje állító, az utókérdés tagadó:
The boys are at school, aren’t they? A fiúk iskolában 

• Amikor a főmondat igéje tagadó alakú, az utókérdés állító:
She hasn't seen the doctor yet, has she? Még nem volt 
orvosnál, ugye?

• Az alábbi esetek különlegesek:
aren’t I? Nagyon jó 

színész vagyok, 
Let’s ? Menjünk 
moziba, jó?

a ki az ajtót, 
jó?

múlt igeidő

KIJELENTŐ MÓD
RÖVID ALAK

‘d written

TAGADÁS
RÖVID ALAK

hadn’t 

KÉRDŐ ALAK

A befejezett múlt igeidőt a had és az ige 3. alakjával alkotjuk.

Rendhagyó igék táblázata

befejezett múlt igeidőt használuk:
• Olyan cselekvések kifejezésére, amelyek még egy másik 

múlt időben történt cselekvés vagy múlt idejű időpont 
előtt történtek. 
She had finished her homework by 8 o’clock. 8 órára 
elkészült a házi feladatával.

A vonat elment, mire megérkeztünk az állomásra.

Gyakori időhatározók
időpont

időpont

és két múltbeli cselekvés 
összekapcsolására szolgál, amelyek közül az egyik 
korábban történt, mint a másik. befejezett múlt időt
korábban történt cselekvéshez használjuk

Már 
felhívta, mielőtt elhagyta a házat

Elöljárószavak idő kifejezésére

at six o’clock/at half past two

I’ve been waiting for two hours.
He’s lived there since 2016.
I will be home by eleven o’clock.
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Elöljárószavak hely kifejezésére

There’s a colourful poster over my bed.

• Az on, in és at elöljárószavak számos más 
használatosak.

kifejezésekkel
földrészek, országok, városok nevei előtt

beltéri, fedett területek előtt

címek előtt
Néhány kifejezéssel

Mozgást kifejező elöljárószavak

Don’t come into the house with that

Maria comes from work at 5 o’clock

past me but he didn’t

 
Module 3 

ould segédigék

• segédigékkel engedélyt 
kérhetünk.

No, you can’t / may not.

• Will you…? Would 
you…? segédigékkel udvariasan kérhetünk is:  

Tudnál segíteni a házi feladatom lkészítésében?
• segédigékkel fel is 

ajánlhatunk valamit:
Can / Could / May I help you? Segíthetek?

 
must / have to / need (to) /can’t segédigék

• Kötelezettség kifejezésére használjuk a és a 
segédigéket

Ajándékot kell 
vennem Samnek a születésnapjára.

• A szükséges ést is használhatjuk.
Beszélnem kell veled.

• don’t have to don’t need to és needn’t jelentése: nem 
kell, nem szükséges.
You don’t have to go out with her if you don’t like

don’t need to give
visszaadnod a pénzt.
She needn’t buy me a present. Nem kell ajándékot vennie 

• A tiltás kifejezésére használjuk a mustn’t és a can’t
segédigéket.
You mustn’t/can’t speak during the lesson.
beszélni az óra alatt.

azt jelenti, hogy valamire szükség van.
Használ

• főigeként minden időben, igenlő, tagadó és kérdő 
formában. Segédigékkel (do/does/did) tagadjuk és 
kérdezzük.

• segédigeként csak a jelen időben, tagadó alakja: 
needn’t. 

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
don’t need 

doesn’t 

don’t need 

needn’t 

KÉRDŐ 
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segédigék
• t használunk a jelenben való képesség 

kifejezésére.
A baba tud beszélni.

• ot használjuk a múltbeli képesség kifejezésére.

tudtam fára mászni.
• képességet fejezhet ki minden igeidőben, de 

jövő idejű képességet csak ezzel tudunk kifejezni. 
He’ll be able to play football on Saturday.
már futballozhat.

segédigék
• és a segédigékkel jövõbeli 

lehetõsége . A might csekély 
lehetőséget jelöl.

Jövő hétvégén lehet hogy megyünk a Nyári 
Fesztiválra.

A „ ” kifejezést a jelen vagy a 
jövőbeni lehetőség hiányának kifejezésére használjuk.

hogy Henry nem tud csatlakozni hozzánk.

must / can’t segédigék
é can’t logikai következtetést fejezn , és a jelenre 

• segédige pozitív következtetést jelöl:

egész nap dolgozott. Biztosan fáradt.
• ’ segédige pedig negatív következtetést:

Sue can’t be at home. I saw her at the bus stop five 
nem lehet otthon. Öt perce láttam a 

buszmegállóban

Főnévi igenév
teljes alakját használjuk (pl. to go, to sleep):

• célhatározói mellékmondatként.

• bizonyos igék után: 

Úgy döntöttem, 
hogy veszek egy házat a tenger közelében.

• és 
Ez a kávé túl forró ahhoz, 

• melléknév után
It’s difficult to understand this text. Nehéz megérteni ezt 
a szöveget.

• Bizonyos melléknevek után

James boldog volt, hogy ennyi év után láthatta 
legjobb barátját.

rövid alakja
• segédigék után (

Abbahagyod a beszédet?

• és igék után.
Állandóan tanulásra 

késztet.
Anya, kérlek, hadd 

Megjegyzés igét használhatjuk mindkét alakkal:

Mindig segítek a bátyámnak a házi feladatban.

sleeping) használunk:
• 

Exercising is good for your health. Az edzés jót tesz az 
egészségnek.

• bizonyos igék után: 

Keep going and you’ll find the post office. Menj tovább, és 
megtalálod a postát.

• bizonyos kifejezések után: don’t mind can’t stand
it’s worth can’t help

I can’t stand being ill. Nem bírom a betegséget.
• elöljárószavak után.

We use a toothbrush for brushing our teeth. Fogmosáshoz 
fogkefét használunk.

• ige után tevékenységet jelöl:
I go swimming every weekend. Minden hétvégén megyek 
úszni.

• igékkel to és 
is használható, jelentésbeli különbség nélkül. 

kertben ebédelni.
• és igékkel azonban jelentésváltozás 

törté

Dan abbahagyta a tévézést. (nem néz többé tévét)

csinált,, hogy tévét nézzen.

Emlékszem, bezártam az ajtót.
I remembered to lock the door. (= I didn’t forget to lock

, hogy bezárjam az ajtót.
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Module 4 
A határozott névelő: ‘the’

használ
• konkrét előzőleg már említett dolog előtt

There’s a new car in the street. Van egy új autó az 
utcában.

Yes, it’s the car I bought yesterday.
autó, amit tegnap vettem.

• 
A Föld, A piramisok

• a melléknevek/határozószók felsőfokával
Joan a legjobb táncos mind 

közül.
Az én 

kanárim énekel a legszebben.
• tengerek, folyók, óceánok és neve előtt.

• szigetcsoportok, hegyláncok és országok előtt többes 
számban.

• nemzetiségek előtt, amikor az egész nemzetre 

kínaiak több ezer évvel ezelőtt találták fel a papírt.
• vezetékneve előtt, amikor az egész családra 

Simpson család eljött hozzánk.
• szállodák, éttermek, színházak, mozik és újságok

előtt.

• előtt.

• irányok előtt.
Sussex London déli 

részén található.

nem használatos:
• emberek, utcák, szigetek, hegyek, városok, országok és 

neve előtt.

• és hónapok előtt.

• a többes számú megszámlálható főnevek vagy 
megszámlálhatatlan főnevek előtt, h általánosságban
beszélünk valamiről.

A tigrisek vadállatok.
A bátyám szereti a 

csokoládét.
• elvont főnevek előtt 

You mustn’t lose hope. Nem szabad elveszíteni a 
reményt.

• magazinok, sportágak, játékok, színek és 
előtt (ha azt nem követi a language szó –

Minden héten vásárolok

Mike’s favourite colour is green. Mike kedvenc színe a 
zöld.

Beszélnek franciául.
• és neve előtt.

• 
szavak előtt, ha azokat arra a célra használják, 

amire valók)
Steve fáradt volt és 

lefeküdt.

beteg volt, hogy kórházba került.

Elment a kórházba, hogy meglátogassa a nagymamáját.
• szavak előtt.

We went to grandma’s for lunch. Elmentünk a 
nagymamához ebédelni.

(Én is, én sem)

Egyetértés kifejezése (én is/én sem)
So + segédige + alany
alany + segédige + too
A segédige mindig a főmondathoz igazodik.

kkor használjuk, ha egyetértünk egy igenlő állítással, 
megismételni.

itározom.
B: So do I. / I do too. Én 

Sandra már látta a 

Î have too. Én is.
Neither + segédige +alany 
alany + segédige + not + either
A segédige mindig a főmondathoz igazodik.

kkor használjuk, ha egyetértünk egy negatív állítással, 
de nem akarjuk megismételni.
A: Paul can’t swim. 
Paul nem tud úszni.

can’t either. Én sem.

Tina won’t go to the party. 

B: Neither will I / I won’t 
either. Én sem.

Ellenvélemény kifejezésére (de én igen/de én nem)
• A főmondat segédigéjének ellentétes alakját 

használjuk, a mondat szórendje állító.
can’t dance. Nem tudok táncolni.

B: I can. De én igen.
A: I’ve been to Italy. Voltam már Olaszorszában.
B: I haven’t.  Én nem.

 
Szenvedő szerkezet
Használata

szenvedő szerkezetet a cselekvés hangsúlyozására 
használjuk, a hangsúly nem azon van, ki végezte el a 
cselekvést, hanem, hogy az megtörtént.
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A szenvedő szerkezetben mindig szerepel a létige (megfelelő 
alakban) és a főige harmadik alakja. A mondat a tárggyal 
kezdődik. 

A cselekvés végzője (alany) gyakran ki is marad a mondatból:
• amikor maga a cselekvés lényegesebb, annál, aki 

végrehajotta
The house is built. Kész a ház (mindegy, hogy ki építette 

• amikor nem ismerjük a cselekvőt.
Megtalálták a táskám! (nem tudjuk, 

ki találta meg, a lényeg az, hogy meglett)
• amikor egyértelmű, hogy ki végzi a cselekvést.

A BMW autók 
Németországban készülnek. (gyári munkások által)

árgy

szenvedő tárgy

Egyszerű jelen Szenvedő szerkezet

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS

isn’t
aren’t

KÉRDŐ ALAK

Egyszerű múlt Szenvedő 

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
wasn’t

weren’t

KÉRDŐ ALAK

Szenvedő szerkezet

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
haven’t been
hasn’t been

KÉRDŐ ALAK

Szenvedő 

KIJELENTŐ MÓD
’m going to be
’s going to be

’re going to be

TAGADÁS
’m not going to be

isn’t going to be
aren’t

KÉRDŐ ALAK

Egyszerű jövő idő Szenvedő szerkezet

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS

won’t be

KÉRDŐ ALAK

Segédigék szenvedő szerkezetben
• és

segédigéket szenvedő szerkezetben a és az ige 
harmadik alakja követi.
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Module 5 
Kérdések segédigével – és segédige nélkül
• Amikor a ‘who’, ‘which’ és ‘what’ kérdőszavakkal a 

alanyára kérdezünk, a kérdést segédige nélkül 
tesszük fel ( állító

Ki látta 
a balesetet? Tom (látta a balesetet)

történt kint? Egy baleset (történt)
• Amikor a ‘who’, ‘which’ és ‘what’ kérdőszavakkal a 

tárgyára kérdezünk, a kérdéshez segédigét 
használunk ( kérdő

Kit láttál az 
étteremben?

Tomot és June t (láttam).
What are you eating? (I’m eating) Chinese food.
eszel? Kínai ételt (eszek).

Tagadva kérdezés
A tagadó kérdéseket az alábbiak szerint képezzük:
Segédige tagadó alakban + Alany + Főige
Mikor használunk tagadó kérdéseket?
• meglepődés kifejezésére.

Haven’t you been to the city centre before? Hát te nem 
voltál még a városközpontban?

• amikor arra számítunk, hogy a beszédpartnerünk 
egyetért velünk.
Don’t you want to come to Hát te 
nem akarsz velünk jönni a színházba?

Visszaható névmások

visszaható névmásokat az alábbi esetekben használjuk
• igék tárgyaként, amikor az ige alanya és tárgya 

magamnak egy pár drága cipőt.
• egyes vonzatos igék után:

Soha nem beszél magáról.

• by + visszaható névmást használjuk annak 
kifejezésére, hogy valaki valamit egyedül csinál, 
segítség nélkül

egyedül csomagolom a bőröndjeimet.

Feltételes mód 2. típus
feltételes mód 2. típusát nem valós, vagy elképzelt 

szituációk leírására használjuk, amelyek bekövetkezése 
valószínűtlen a jelenben vagy a jövőben.

Egyszerű múlt az ige első alakja 

elég pénzem, vennék egy nagyobb lakást.
Megkaphatnád 

azt az állást, ha megfogadnád a tanácsomat.

• A feltételes mód 2. típusában gyakran használunk 
‘were’ t ‘was’ helyett az ‘if’ es mellékmondatban, 
minden számban és személyben

Ha Mary idősebb lenne, tanulhatna vezetni.
• kifejezést vélemény kifejezésére, vagy 

tanács adására használjuk (Ha a helyedben lennék 
…)
If I were you, I’d take it easy.
aggódnék.

Kívánságok (‘Bárcsak…’)
használjuk:

• wish + Egyszerű múlt
Annak a kívánságnak, óhajnak a kifejezésére, hogy 
bárcsak egy helyzet megváltozna, vagy a dolgok 
másképpen lennének a jövőben
I wish I didn’t have to take any more exams. Bárcsak 
nem kellene többet vizsgáznom!

• az ige első alakja
sajnálkozás kifejezésére amiatt, hogy valamit nem 
tehetünk meg a 

Bárcsak tudnék segíteni!

• … után általában t használunk 
számban és személyben.

Bárcsak könnyebb 

Module 6 
Függő beszéd (Állítások)
Egyenes beszédben mások szavait szó szerint idézzük. Erre 
általában a igét használjuk, és a beszélő szavait idézőjelbe 
tesszük.
Henry said, ‘Alex has bought a new car.’
“Alex vett egy autót.”

Függő beszédben azonban, a beszélő mondanivalóját 
közvetítjük, anélkül, hogy a pontos szavait idéznénk. 
Legtöbbször a igével vezetjük be a mondatot

kötőszó követhet (ez elhagyható), majd a 
közvetett (indirekt) állítás. 

mondta, hogy Alex vett egy autót.
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Amennyiben a bevezető mondatrészben az igének nincs 
indirekt (közvetett) tárgya (azaz, nem jelezzük, hogy 

mondta a közvetítő), akkor a igét használjuk
‘I’ll be there,’ he said. “Ott leszek!” –

igét használjuk indirekt tárgy, azaz 
hozzátesszük, hogy kinek mondta az illető
‘I’ll call you, Mark,’ she said. “Majd hívlak, Mark.” –

hogy hívni fogja.

Amikor egy mondatot egyenes beszédből függő beszéddé 
alakítunk át, a személyes és birtokos névmások is változnak, a 
mondat értelme szerint.  
‘ new dress,’ said David. “Nagyszerűen 
nézel ki az új ruhádban!” –

mondta, hogy nagyszerűen nézek ki az új ruhámban.

• Amikor a bevezető ige múlt időben van
következő változtatásokat kell tenni

Egyszerű jelen Egyszerű múlt
Sue said, ‘I want to go to the cinema.’
“Moziba akarok menni.”

Folyamatos múlt
Andy said, ‘I’m reading a novel.’ Andy azt mondta: “Egy 
regényt

regényt olvas.”

Folyamatos múlt Folyamatos befejezett múlt
Pete said, ‘Mum made some sandwiches.’
“Anya készített néhány szendvicset.”

mondta, hogy az anyukája készített néhány szendvicset.

Befejezett múlt
Jo said, ‘I’ve worked hard today.’ Jo azt mondta: “Ma 
keményen dolgoztam.”

aznap keményen dolgozott.

Sean said, ‘I’ll be there soon.’ Sean azt mondta: “Hamarosan 
ott leszek.”

Jane said, ‘I can help you later.’ Jane azt mondta: “Később 
tudok segíteni.”

később tud segíteni.

Frank said, ‘I may buy her a pair of shoes.’
“lehet, hogy veszek neki egy pár cipőt.”

mondta, hogy lehet, hogy vesz neki egy pár cipőt.

Mum said, ‘You must be home early.’
“Korán haza kell jönnöd.”

korán haza kell jönnöm.

Tina said, ‘I’ll call him now.’ Tina azt mondta: “Most 
felhívom.”

Tina azt mondta, felhívja 

Eric said, ‘I saw it here.’ Eric azt mondta: “Itt láttam.”
Eric azt mondta, ott látta.

Ben said, ‘I bought this house two years ago.’
mondta: “Ezt a házat két évvel ezelőtt vettem.”

mondta, hogy azt a házat két évvel korábban vette.

Martha said, ‘We’re having pizza for lunch today.’
mondta: “Ma pizzát eszünk ebédre.”

Martha azt mondta, hogy aznap pizzát esznek ebédre.

Dad said, ‘I visited the doctor yesterday.’
“Tegnap elmentem az orvoshoz.”

mondta, hogy az előző napon elment az orvoshoz.

Beth said, ‘I haven’t bought anything this year.’
mondta: “Az idén még nem vettem semmit.”
Beth said she hadn’t bought anything that year.
mondta, hogy abban az évben még nem vett semmit.

Lynn said, ‘I’m flying to London tomorrow.’
“Holnap Londonba repülök.”

mondta, hogy másnap Londonba fog repülni.

Colin said, ‘I met her last year.’ Colon azt mondta: “Tavaly 
találkoztam vele.”

hogy az előző évben találkozott vele.

Bob said, ‘I’ll finish my project next week.’
“Jövő héten fejezem be ezt a projectet.”

azt mondta, hogy a következő héten fogja befejezni a 
jét.
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• Ezeket a változtatásokat nem kell végrehajtani, 
amennyiben a mondat általános igazságot fejez ki, 
vagy a bevezető ige jelen, vagy jövő időben, vagy 

‘I enjoy watching adventure films,’ Susan said.
“Szeretek kalandfilmeket nézni.” –

kalandfilmeket nézni.
‘I will study English next year,’ David says. “Jövőre 
angolt fogok tanulni” –

azt mondja, hogy angolt fog tanulni jövőre.
• Befejezett múlt

segédigék és alakok nem változnak Függő 
beszédben

• A Folyamatos múlt általában nem változik a Függő 
beszédben.

Függő Beszéd (Felszólító mód)
• Általában a igéket használjuk, amikor 

utasításokat vezetünk be, és az igét, amikor kérést
• felszólító módú igék főnévi igenév)

alakba kerülnek
‘Stay there,’ said the “Maradj itt!” –
férfi.

A férfi azt mondta, hogy 

‘Don’t take this away, please,’ she said. “Ne vedd el ezt 
kérlek!” –

Megkért, hogy ne 

Függő beszéd (Kérdések)
• A függő kérdéseket leggyakrabban az igével, vagy a 

kifejezéssel vezetjük be
• A függő kérdések mindig a kijelentő mondatok 

szórendjét követik.
‘Why did he come back?’ she asked. “Miért jött vissza?” 
– kérdezte.

Megkérdezte, 
hogy miért jött vissza.

• Ha az egyenes kérdés kérdőszóval kezdődik 
kiegészítendő kérdés), akkor a függő kérdés ugyanazzal 

a kérdőszóval kezdődik.
‘ are you doing?’ she as “Mit csinálsz?” –
kérdezte.

Megkérdezte, hogy mit 
csinálok.

• Ha az egyenes kérdés nem kérdőszóval kezdődik 
eldöntendő kérdés), akkor a függő kérdés az

kötőszóval kezdődik
‘Did you enjoy the party?’ he asked. “Jól érezted magad 
a bulin?” – kérdezte.

Megkérdezte, hogy jól éreztem
• Amikor egy kérdést egyenes (Direct) kérdésről függő 

(Indirect) kérdéssé alakítunk, névmások, igeidők, 
határozók, . is változnak ugyanúgy, ahogyan azt az 
állításoknál láttuk. 
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